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Rezultatem dyskusji było podjęcie 
uchwały Zgromadzenia (przytaczam ją 
w skrócie) w części ogólnej:
1. Zgromadzenie Izby odbywa się w 

okresie obchodów 40-lecia PRL oraz 
poprzedzającym kampanię wybor
czą do Sejmu Polskiej Rzeczypos
politej Ludowej.
Zgromadzenie apeluje do wszyst
kich adwokatów o szerokie włącza
nie się do uroczystości związanych 
z obchodami 40-lecia PRL oraz o 
aktywny udział w kampanii wy
borczej przy współdziałniu z tere
nowymi ogniwami PRON.

2. Zobowiązuje się Radę Adwokacką 
do podjęcia dalszych istotnych dzia
łań w celu poprawy sytuacji by
towej adwokatów.

I z b a  ł ó d z k a

I. O d z n a c z e n i a .  K r z y ż e m  
K a w a l e r s k i m  O r d e r u  O d r o 
d z e n i a  P o l s i k i  odznaczony został 
adw. Michał Rogalski, jeden, z senio
rów łódzkiej palestry, powszechnie 
szanowany za swój serdeczny stosunek 
do ludzi, za swą wielką wiedzę i rów
nie wielką skromność.

Medalami 40-lecia PRL odznaczeni 
zostali: adw. Witold P a j o r ,  adw. Jad
wiga S i e m a s z k i e w i c z ,  adw. Mi
chał S o b a ń s k i  i adw. Zdzisław 
T r a w i ń s k i .  Ten ostatni został po
nownie wybrany przewodniczącym Są
du Koleżeńskiego popularnego Łódz
kiego Klubu Sportowego.

Wszystkim odznaczonym Rada Ad
wokacka złożyła serdeczne gratulacje.

II. A d w o k a t  p r z e w o d n i 
c z ą c y m  Ł ó d z k i e g o  K o m i t e 
t u  S t r o n n i c t w a  D e m o k r a 
t y c z n e g o .  W dniu 12 lutego br. 
adw. Lech Gąsecki wybrany został 
przewodniczącym Łódzkiego Komitetu 
Stronnictwa Demokratycznego. Kandy
datura jego została zgłoszona z sali,

3. Zobowiązuje się Radę Adwokac
ką — w celu prawidłowej realizacji 
obowiązku zapewnienia społeczeń
stwu należytej obsługi prawnej 
przy uwzględnieniu żywotnych in
teresów adwokatury — do podej
mowania nieustannych starań o po
zyskanie planu rozmieszczenia ad
wokatów odpowiadającego kryte
rium określonym w uchwale Zgro
madzenia Izby z dnia 12 maja 
1984 r. Zgromadzenie podtrzymuje 
ustalenia zawarte w punkcie 13 
cyt. uchwały co do liczby adwoka
tów, jacy powinni wykonywać za
wód w Izbie katowickiej, określa
jąc tę liczbę na 250 osób. 
Zgromadzenie przebiegło w rzeczo
wej i miłej atmosferze.

adw. Andrzej Rajpert

co podkreśla rangę tego wyboru. Ko
lega Gąsiecki pełni jednocześnie funk
cję wiceprzewodniczącego Rady Naro
dowej dla Dzielnicy Łódź-Śródmieście.

Adw. Lech Gąsiecki był w czasie 
okupacji hitlerowskiej członkiem „Sza
rych Szeregów”. Brał również udział 
w Powstaniu Warszawskim, walcząc w 
batalionie „Baszta”.

Z okazji wyboru Rada Adwokacka 
złożyła kol. Gąsieckiemu serdeczne 
gratulacje.

III. S t a n o w i s k o  ł ó d z k i e j  
I z b y  w o b e c  p o s t u l a t u  u s t ą 
p i e n i a  P r e z e s a  NRA. W chwili 
gdy ukaże się niniejsza publikacja, 
problem będzie już miał znaczenie tyl
ko historyczne, warto go jednak od
notować z kronikarskiego obowiązku 
i pro memoria.

Otóż w dniu 26 marca br. Okręgo
wa Rada Adwokacka zwołała zebra
nie środowiskowe o charakterze infor
macyjnym i konsultacyjnym. Frek
wencja była bardzo wysoka.

Na wstępie dziekan Rady adw. Bog-
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dan Schmidt omówił przebieg spotka
nia Ministra Sprawiedliwości z człon
kami zespołu partyjnego przy NRA 
i zaproszonymi działaczami samorządu, 
odbytego w przeddzień plenarnego po
siedzenia NRA, oraz przebieg plenar
nego posiedzenia NRA z dnia 16 mar
ca 1985 roku, na którym uchwalono — 
pod adresem Prezes NRA adw. Marii 
Budzanowskiej — apel o podanie się 
do dymisji.

Następnie dziekan otworzył dysku
sję nad tym punktem porządku dzien
nego. Szerzej wypowiedzieli się na ten 
temat adwokaci: Karol Głogowski, Mi
rosław Olczyk (obaj członkowie NRA), 
Józef Malcen, Mieczysław Korczak, 
Tadeusz Szczerbie, Stanisław Maurer, 
Rajmund Kowalski, I sekretarz POP 
Jan Kielan oraz wicedziekan Andrzej 
Kem, którego wystąpienie zebrani 
uznali jednocześnie za podsumowanie 
dyskusji.

Zebrani wyrazili uznanie łódzkim 
członkom NRA (Izbę naszą reprezen
tuje pięciu kolegów), że głosowali 
przeciwko tej uchwale, a także wy
razili pogląd, że jeżeli w dalszym cią
gu nie dojdzie do rozmów między 
władzami a Prezesem NRA, należy 
zwołać Nadzwyczajny Zjazd Adwo
katury.

IV. U z n a n i e  R a d y  A d w o 
k a c k i e j  d l a  t w ó r c z o ś c i  adw. 
dra L e s z k a  S ł u g o c k i e g o .  Z oka
zji ukazania się setnej publikacji adw. 
dra Leszka Sługockiego odbyło się w 
dniu 15 stycznia br. uroczyste posie
dzenie Rady, na które zaproszono kol. 
adw. dra Sługockiego. Na wstępie dzie
kan Rady adw. Bogdan Schmidt omó
wił krótko dorobek pisarski i publi
cystyczny adw. dra Leszka Sługockie
go, kładąc szczególny akcent na dwie 
ostatnio wydane pozycje, a mianowicie 
na monografię pt. „Kara grzywny sa
moistnej i jej wykonanie” oraz na 
opublikowany w zeszytach „Rivista 
Italiana Di Studi Napoleonici” artykuł:

La falsification d’une lettre de Napo
leon (Napoleon, Pierre Daru, Stend
hal).

Zdaniem niżej podpisanego wspo
mniana monografia jest jedną z naj
ciekawszych z zakresu prawa karnego 
w okresie ostatnich lat. Pokazuje ona, 
jak w praktyce wymiaru sprawiedli
wości załamała się humanitarna i wy
chowawcza — w założeniu kara grzy
wny samoistnej.

Druga publikacja związana jest z 
prowadzonymi przez autora — od wie
lu już lat — badaniami nad życiem i 
twórczością Stendhala. Stanowi ona 
swoistą sensację naukową. Otóż Napo
leon napisał list do swego brata Hie
ronima, króla Westfalii, w którym za
żądał obłożenia Królestwa pewnymi, 
restrykcjami o charakterze ekonomicz- 
no-militarnym. List ten został przesła
ny do hrabiego Pierre Daru, General
nego Intendenta Wielkiej Armii, któ
ry sfałszował go eskalując restrykcje, 
a następnie przesłał do wykonania ko
misarzowi wojennemu w Brunświku 
Stendhalowi. Ten dokonał potem ko
lejnego fałszerstwa listu na niekorzyść 
Królestwa Westfalii. To ostatnie fał
szerstwo ujawnił i udowodnił adw. dr 
Leszek Sługocki.

Warto na marginesie zaznaczyć, że 
w badaniach prowadzonych przez kol. 
dra Sługockiego nad ulubionym pisa
rzem nie ma nic z „brązownictwa” 
Jest natomiast rzetelny, nacechowany 
troską o prawdę stosunek do badanych 
zagadnień i zjawisk.

Rada Adwokacka, składając Koledze 
Sługockiemu wyrazy uznania, równo
cześnie zwróciła się do niego z prośbą 
o pokierowanie pracami związanymi 
z wydaniem kolejnego łódzkiego nu
meru „Palestry”. Adw. dr Sługocki, 
dziękując władzom samorządowym za 
zawsze życzliwy stosunek do niego, 
stwierdził, że jeśli zapadnie decyzja 
o wydaniu łódzkiego numeru „Pale
stry”, prośbę Rady spełni.

adio. Andrzej Kem


